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kans zo gemist', schrijft Belinfante ' - inderdaad, wanneer men beseft dat
in '49-' 50 alle gegevens beschikbaar waren die Belinfante in staat stelden,
in '78 redelijk nauwkeurig aan te geven, wat voor soort misstanden zich
waar en in welke periode hadden afgespeeld, dan moet men het rapport
dat van Tuyll in oktober '50 (d.w.z. na een jaar onderzoek) aan de
Enquêtecommissie uitbracht- (en dat hij had kunnen opstellen doordat
van der Vaart Smit hem 130 verklaringen van gedetineerden had doen
toekomen), als wel heel globaal karakteriseren. Het was overigens een
voorlopig rapport (tot een definitief is het niet gekomen). Wij citeren de
belangrijkste passage:

'Naar vermogensmisdrijven, ten nadele van gedetineerden gepleegd, strekt het
onderzoek zich niet uit. Vermogensmisdrijven zijn op zulk een schaal gepleegd,
dat een onderzoek daarnaar ondoenlijk moet worden geacht, terwijl bovendien
niet vast te stellen is, op welk tijdstip en door wie het ontvreemden van aan de
gedetineerden toebehorende gelden en goederen heeft plaats gevonden.

Het onderzoek is nog niet geëindigd. Het vormen van een oordeel omtrent
de omvang der beweerde misslagen en tekortkomingen alsmede omtrent de
vraag, of alle geuite beschuldigingen al dan niet juist zijn, is nog niet mogelijk.

Het onderzoek heeft evenwel uitgewezen (en aldus kan het resultaat van het
tot dusver gehouden onderzoek worden samengevat) dat nagenoeg alom bewa-
kers zich niet hebben ontzien weerloze mensen te kwellen en te mishandelen,
waarbij door de Duitsers gedurende de bezetting toegepaste methodes zijn
overgenomen.

De mishandelingen hebben plaatsgevonden zowel als op zich zelve staande
handelingen van bewakers als door de kampleiding goedgekeurde, althans toe-
gelaten feiten.

Hiertegenover is te stellen, dat (gelijk evenzeer is gebleken) in vele gevallen
de leiders der kampen zich tegen het mishandelen van gedetineerden hebben
verzet en getracht hebben dit tegen te gaan.

De ernstige gevallen van mishandeling hebben zich voorgedaan in de eerste
tijden na de bevrijding.

Van het verkrachten van vrouwen is niet gebleken. Het moet evenwel niet
uitgesloten geacht worden, dat zulks toch heeft plaatsgevonden, daar het zeer wel
mogelijk is dat vrouwen, die daarvan het slachtoffer zijn geworden, daarover
thans geen verklaring willen afleggen.

Vrouwen zijn vaak aan een vernederende behandeling door mannelijke be-
wakers blootgesteld.'

vervuld door de advocaat-fiscaalmr. G. E. Langemeijer die rechter in Amsterdam was
geweest.

I Belinfante, p. 246. 2 Tekst: Enq., dl. V b, p. 427 e.v.
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